

## Taking Jesus Seriously part 9 – Prayer for the pressure

### The why

Why was Jesus willing to go through all this torture?

Mathew 36:29 NIV

Going a little farther, he fell with his face to the ground and prayed, “My Father, if it is possible, may **this cup** be taken from me. Yet not as I will, but as you will.”

### Love!

John 3:16 NKJV

<sup>16</sup>**For God so loved** the world **that He gave His only begotten Son**, that whoever believes in Him should not perish but have everlasting life.

John 17: 22-24, 26

<sup>22</sup>I have given them the glory that you gave me, that they may be one **as we are one**—

Both the Father and Jesus are one. And of one heart when it comes to humanity. Jesus was not only consenting to this whole affair, He had the same heart as the Father.

Verse 23 **and have loved them even as you have loved me.**

Verse 24: **because you loved me**

Verse 26: that **the love you have for me may be in them**

### Covenant Agreement

Jesus splays out in this prayer the agreement that they made to make this happen. And as in every agreement, there are terms that both parties need to fulfill.

#### The father's part:

Verse 1 : **Glorify your Son**, that your Son may glorify you.

Verse 2 : <sup>2</sup>For you **granted him authority** over all people that he might give eternal life

Verse 5: **glorify me in your presence** with the glory I had with you before the world began.

Verse 11: Holy Father, **protect them** by the power of<sup>10</sup> your name,

Verse 17: <sup>17</sup> **Sanctify them by<sup>10</sup> the truth**; your word is truth.

Jesus' part:

Verse 4: <sup>4</sup> I have brought you glory on earth by **finishing the work you gave me to do**.

Verse 6: <sup>6</sup> "I have **revealed you<sup>10</sup>** to those whom you gave me

Verse 8 and 14: <sup>8</sup> For I **gave them the words you gave me** and they accepted them.

Verse 18: <sup>19</sup> **For them I sanctify myself**, that they too may be truly sanctified.

Verse 18 NLT: <sup>19</sup> And I **give myself as a holy sacrifice for them** so they can be made holy by your truth.

## Going back to the Father

Twice in this passage Jesus says. I'm coming back to you.

<sup>11</sup> **but I am coming to you.**

<sup>13</sup> **Now I am coming to you.**

## Unity

<sup>11</sup> **so that they may be one as we are one.**

## Our part in the New Covenant?

David Wilkerson in his Book "The new covenant unveiled" wrote:

*Christ secured us in the covenant made between the father and himself. And now he was saying, "father, look at me and my seed as one person – I in them, and they in me. We're one person in covenant with you."*

*God isn't looking for people who have everything theologically straight. He wants those whose hearts are full of confidence in him.*

## Jesus prayed for you

<sup>20</sup> **I pray also for those who will believe in me** through their message,

David Wilkerson: *"Here is the secret of the New Covenant: It isn't some sudden rush of supernatural power in us, enabling us to resist*

*overwhelming temptation. Rather, it is God's still small voice, revealing his love to us in the midst of our failure and testing.*

Hebrews 12:2-3

<sup>2</sup>fixing our eyes on Jesus, the pioneer and perfecter of faith. For the joy set before him he endured the cross, scorning its shame, and sat down at the right hand of the throne of God. <sup>3</sup>Consider him who endured such opposition from sinners, so that you will not grow weary and lose heart.

## **Prendre Jésus au sérieux – Partie 9 : Prière sous la pression**

### **Le pourquoi**

Pourquoi Jésus a-t-il accepté de passer par toute cette torture-là ?

### **Matthieu 26:39 (NIV)**

Il s'éloigna un peu, tomba face contre terre et pria : « Mon Père, s'il est possible, que cette coupe passe loin de moi ! Mais pas comme moi je veux, comme toi tu veux. »

### **L'amour !**

### **Jean 3:16 (NKJV)**

Car Dieu a tellement aimé le monde qu'il a donné son Fils unique, afin que quiconque croit en lui ne périsse pas, mais ait la vie éternelle.

### **Jean 17:22-24, 26**

22 Je leur ai donné la gloire que tu m'as donnée, pour qu'ils soient un comme nous sommes un.

Le Père et Jésus sont un. Et ils ont le même cœur pour l'humanité. Jésus n'a pas juste accepté tout ça, il avait exactement le même cœur que le Père.

Verset 23 : ...et que tu les aimes comme tu m'as aimé, moi.

Verset 24 : ...parce que tu m'as aimé avant la création du monde.

Verset 26 : ...pour que l'amour dont tu m'as aimé soit en eux.

### **L'alliance (le pacte)**

Dans cette prière, Jésus étale carrément l'entente qu'ils avaient prise ensemble pour que tout ça arrive. Et comme dans n'importe quel contrat, il y a des engagements des deux côtés.

### **La part du Père :**

v. 1 : Glorifie ton Fils, afin que ton Fils te glorifie.

v. 2 : Tu lui as donné autorité sur tout le monde pour qu'il donne la vie éternelle.

v. 5 : Glorifie-moi auprès de toi de la gloire que j'avais déjà avant que le monde existe.

v. 11 : Père saint, garde-les par la puissance de ton nom.

v. 17 : Sanctifie-les par la vérité ; ta parole est la vérité.

### **La part de Jésus :**

v. 4 : J'ai achevé l'œuvre que tu m'as donnée à faire, je t'ai glorifié sur la terre.

v. 6 : Je t'ai fait connaître à ceux que tu m'as donnés.

v. 8 et 14 : Je leur ai transmis les paroles que tu m'as données, et ils les ont accueillies.

v. 19 : Je me sanctifie moi-même pour eux, afin qu'eux aussi soient vraiment sanctifiés.

v. 19 (version PDV) : Je me consacre moi-même comme une offrande sainte pour eux, pour qu'eux aussi soient rendus saints par la vérité.

## **Retourner vers le Père**

Deux fois dans le passage, Jésus dit : « Je reviens vers toi. »

v. 11 : ...mais je viens à toi.

v. 13 : Maintenant, je viens à toi.

## **L'unité**

v. 11 : ...pour qu'ils soient un comme nous sommes un.

## **Et nous, quelle est notre part dans la Nouvelle Alliance ?**

David Wilkerson, dans son livre « La Nouvelle Alliance dévoilée », écrit :

Christ nous a placés dans l'alliance conclue entre le Père et lui-même. Et maintenant il disait : « Père, regarde-moi et regarde ceux qui sont à moi comme une seule et même personne – moi en eux, eux en moi. Nous sommes une seule personne en alliance avec toi. »

Dieu ne cherche pas des gens qui ont tout compris théologiquement au quart de tour. Il cherche des cœurs remplis de confiance en lui.

## **Jésus a prié pour toi**

v. 20 : Je ne prie pas seulement pour eux, mais aussi pour ceux qui croiront en moi à cause de leur message.

David Wilkerson : « Voici le secret de la Nouvelle Alliance : ce n'est pas une décharge soudaine de puissance surnaturelle qui nous rend capables de résister à toutes les tentations. Non, c'est la petite voix douce de Dieu qui nous révèle son amour au beau milieu de nos échecs et de nos épreuves. »

## **Hébreux 12:2-3**

2 Faisons fixe nos yeux sur Jésus, qui mène notre foi à son accomplissement. À cause de la joie qui lui était réservée, il a enduré la

croix en méprisant la honte qui s'y attachait, et maintenant il est assis à la droite du trône de Dieu.

3 Pensez à lui, qui a supporté de la part des pécheurs une telle hostilité, afin que vous ne vous découragez pas et que vous ne vous laissiez pas abattre.